
سرانجام چهار روز پس از گزارش »جوان« در خصوص »لايحه 
الحاق دولت جمهوري اسلامي ايران به پروتكل اختياري 

كنوانس�يون حقوق كودك در مورد ب�ه كارگيري 
ك�ودكان در منازع�ه مس�لحانه« و در حال�ي 

كه اين پروت�كل از س�وي صاحبنظران به 
نقشه اي براي حذف بسيج دانش آموزي 

با حاكميت س�ازمان ملل تعبير شد، 
نهادهايي مانند س�ازمان بس�يج 

دانش آموزي و شوراي فرهنگي 
و اجتماعي زن�ان ب�ا انتقاد از 
ماهي�ت اين پروت�كل، آن را 
در تض�اد ب�ا مناف�ع مل�ي و 
مباني ش�رعي ما دانستند. 
خداحافظي ب�ا حق تحفظ، 
تقوي�ت احتم�ال اعم�ال 
تحريم ه�اي جدي�د عليه 
كش�ورمان، نف�ي تربي�ت 
مذهب�ي ك�ودكان، تهديد 

قواني�ن مرتب�ط ب�ا ح�وزه 
خان�واده و به خط�ر انداختن 

نظام خانوادگي و تحديد قوانين 
فرهنگ�ي بوم�ي و مذهب�ي ما از 

جمله حجاب ايراداتي وارد به لايحه 
مزبور است كه در تصويب آن، از چشم 

برخي نمايندگان مجلس دور مانده است. 
»لايحه الحاق دولت جمهوري اسللامي ايران 

به پروتللكل اختياري كنوانسلليون حقوق كودك در 
مورد به كارگيري كودكان در منازعه مسلللحانه« 23 تير 

ماه امسال از سللوي رئيس جمهور براي تبديل شدن به قانون به 
مجلس فرسللتاده شللد و درحالي كه 24 مرداد ماه با نظر مخالف 
مركز پژوهش هاي مجلس مواجه شد، در 25 مرداد در كميسيون 
حقوقي مجلس تصويب شللده است و قرار اسللت در همين روزها 
براي رأي  گيري بلله صحن علني مجلس بيايللد. نكته ديگر اينكه 
ايران پيشتر در سللال 86 به پروتكل اختياري كنوانسيون حقوق 
كودك در خصوص فروش، فحشللا و هرزه نگاري كودكان ملحق 
شللده اسللت و حالا ظاهراً دولتمردان اين پروتكل جديد را ادامه 

همان پروتكل قبلي بدانند. 
   خداحافظي با حق تحفظ 

در اين باره فرشته روح افزا، معاون شوراي فرهنگي اجتماعي زنان 
با انتقاد از لايحه الحللاق ايران به پروتكل اختياري كنوانسلليون 
حقوق كودك در مورد به كارگيري كودكان در منازعه مسلحانه 
گفت: اصرار مسئولان براي پيوستن به كنوانسيون حقوق كودك 
بدون در نظر گرفتن حق تحفظ تعهللد آنها به صندوق جمعيت، 
يونيسف و يونسكو است.  وي در گفت و  گو با رسانه ها گفت: معني 
حق تحفظ اين اسللت كه اگر كاري از ما خواستند كه مغايرت با 
قانون و شرع داشته باشد ما وارد آن كار نشويم. الان معلوم نيست 
به چه دليلي دولت مي خواهد بدون حق تحفظ به كنوانسلليون 
حقوق كودك بپيونديم. اين يك سؤال بزرگ است كه به چه دليل 

مي خواهند اين كار را انجام دهند.  وي ادامه داد: درخواست آنها 
در اين لايحه اين است كه سن قانوني كودكان 18 سال شود و اين 
در حالي است كه در گذشته نوجوانان ما در اين سنين در جنگ 
شللركت كردند و پذيرفتن اين موضوع باعث مي شود در جوامع 
بين  المللي زير سللؤال برويم و بعيد نيسللت تحريم هاي جديدتر 

براي ما در نظر بگيرند. 
معاون شللوراي فرهنگي اجتماعي زنان تصريح كرد: طبق قانون 
ولايتمداري، پدران حق ولايت كودكان را دارند، اگر ما بخواهيم 
حق تحفظ را برداريم و شللرع را حذف كنيم اين موجب مي شود 
كه حق ولايت پدران برداشته شود و اگر اين حق تحفظ را برداريم 
در بسياري از مسائل و حتي حجاب كودكان دچار چالش خواهيم 
شد.  روح افزا خاطرنشان كرد: سن قانوني ازدواج براي دختران 13 
سال و براي پسران 15 سال اسللت، در صورت تصويب اين لايحه 
18 سال مي شود. كسللاني كه به دنبال ارائه و تصويب اين لايحه 
هسللتند يا نمي دانند كه چطور زمينه هاي نفوذ غرب را در كشور 
فراهم مي كند يا اگر مي دانند آگاه باشند كه مطالبات مردمي در 
اين زمينه زياد اسللت و در صورت تصويب اين لايحه هرج و مرج 
زيادي در زمينه خانواده خواهيم داشت.  وي خاطرنشان كرد: ما 

قرار نيست در سيستم سكولار فرزندانمان را پرورش دهيم. اينكه 
غرب مي گويد سن قانوني براي كودكان 18 سال است، بر اساس 
چه منبع و مرجعي اين را گفته اند؟ كشورهاي غربي بدون 
هيچ كار علمللي براي خود يك اسللتاندارد قرار دادند.  
معاون شللوراي فرهنگي اجتماعي زنان افزود: من 
به تمام دسللتگاه هاي فرهنگي هشدار مي دهم 
كه در آينده با مشللكات عديللده اي مواجه 
خواهيم شللد و از رئيس جمهور خواهش 
مي كنم پاسخ دهند چرا مي خواهيد حق 

شرع را برداريد؟
روح افزا ادامه داد: در جلسات مرجع 
ملي حقوق كودك به اين اشاره شده 
است كه حضور بچه ها در دسته هاي 
مذهبي خشللونت عليلله كودكان 
اسللت خانواده هللا مراقب باشللند 
بچه هاي ما غيرمذهبي و سللكولار 
تربيللت نشللوند، اين دولللت براي 
جوانان كار و اشللتغال ايجاد نكرد و 
در زمينه هاي فرهنگللي نيز اقدامي 
انجام نداده اسللت، حداقل آسيبي به 

آسيب هاي ديگر اضافه نكند. 
   دو راه�ي جهاني ش�دن و حفظ 

منافع ملي 
از سللوي ديگر قاسللم حبيب زاده، جانشللين 
سازمان بسيج دانش آموزي نيز طي اظهارنظري 
كه روز گذشللته در رسانه ها منتشر شللد، با اشاره به 
الحاق ايران بلله پروتكل كذايللی گفت: از نظللر ما ملحق 
شدن به اين پروتكل، چه از منظر تجربي و چه از منظر عقاني 
و شللرعي، هيچ وجاهتي ندارد و بللا منافع ملي حللال و آينده ما 
سازگاري نداشته اسللت.  وي ادامه داد: حوزه جنگ نرم كه عمده 
فعاليت هاي دشمن براي تحت تأثير قرار دادن افكار و نگرش هاي 
جامعه به خصوص قشر نوجوان و جوان است، اين ضرورت را ايجاد 
مي كند كه نگاه ويژ ه اي به اين قشر داشته باشيم.  جانشين سازمان 
بسيج دانش آموزي خاطرنشان كرد: البته مي توانيم از طراحان اين 
موضوع هم اين سؤال را بپرسلليم كه آيا براي آينده بسيج و نقش 
بي بديل آن در حفظ و صيانت از كشللور و پاسداري از منافع ملي 

خوب انديشيده ايد و اين لايحه را به مجلس برده ايد؟
حبيب زاده تصريح كرد: اخيراً دولت طي لايحه اي كه هفته آينده 
در صحن علني مجلس بررسللي مي شللود، »الحاق به پروتكل 
اختيللاري كنوانسلليون حقوق كللودك در مللورد به كارگيري 
كودكان در منازعه مسلحانه« را پيشنهاد داده است كه براساس 
اين لايحه جمهوري اسامي امكان اسللتفاده از نيروي زير 18 
سال در منازعات نظامي را نداشته و اين مسئله به معناي حذف 
عملي بسلليج دانش آموزي از عرصه جامعه است.  گفتني است، 
انفعال و ناآگاهي مسئولان و نمايندگان مجلس نسبت به حقوق 
بين المللي و تعارضات ملي و مذهبي ما با زبان جهاني شدن هر 
از چندگاهي كشللور را در معللرض تصميم گيري هاي اينچنين 

قرار مي دهد. 

 دو روز پيش بود كه به مناس�بت هفته دولت فاز 
اول ش�بكه ملي اطلاعات به طور رسمي افتتاح 
شد تا پس از 11 سال بخت اين مصوبه قانوني باز 
شود اما برخی كارشناسان فضاي مجازي معتقدند 
در افتتاح ش�بكه مل�ي اطلاعات ك�ه به صورت 
مستقيم از سايت آپارات و چند اپراتور پخش شد، 
بخشی از جزئيات اين شبكه براي دشمن رونمايي 
شد. از س�وي ديگر ش�بكه ملی اطلاعات هنوز 
برخی از آنچه در قانون برايش پيش بينی ش�ده 
را پوش�ش نمی دهد و بايد در آينده تكامل يابد. 
ماجراي لزوم راه اندازي شللبكه ملي اطاعات براي 
برقراري اينترنتي ايمللن،  ارزان و در دسللترس به 
سال ها پيش باز مي گردد. سرانجام پس از طرح اين 
موضوع در شوراي عالي انقاب فرهنگي و تصويب 
آن، اين طرح در ماده 46 قانون برنامه پنجم توسعه 
براي خودش جا باز كرد تا لزوم اجراي آن قطعي تر 
از گذشته شللود. با وجود اين اجراي اين شبكه بنا 
به دلايل مختلفي كه مسللئولان فضاي مجازي آن 
را فقدان زير ساخت ها مي خواندند مسكوت ماند تا 
سللرانجام دو روز قبل فاز نخست اين شبكه به طور 
رسللمي با حضور معاون اول رئيس جمهللور، دبير 
شوراي عالي فضاي مجازي، وزير ارتباطات و مقامات 
اجرايي اين وزارتخانه افتتاح شد. با وجود اين آنطور 
كه سيد عليرضا آل داوود، پژوهشگر فضاي مجازي 
مي گويد، شبكه اي كه در كشور راه اندازي شده است، 
شبكه  ملي اطاعات نيست بلكه شبكه اي دولتي به 

نام شبكه ملي اطاعات است. 
   يك بي قانوني محض 

بنا به تأكيد آل داوود در افتتاح شبكه ملي اطاعات كه 
به صورت مستقيم براي نمايش توانمندي هاي شبكه 
ملي، از سايت آپارات و چند اپراتور پخش شد، عماً 
برخي از جزئيات اين شبكه را براي دشمن رونمايي 
كردند؛ نفوذي هاي داخلي و دشمن كه در مقابل ما 
نشسته اند، نحوه زيرساخت و معماري كامل اين شبكه 
را مشللاهده كردند.  وی می گويد:  روند اين شبكه 
دولتي مشكوك است زيرا در حال حاضر افتتاح شبكه 
ملي اطاعات توسط مخالفين صد درصد واژه »شبكه 
ملي اطاعات« صورت گرفت كه حتي در دولت نهم 
و دهم با راه اندازي اين شبكه مخالفت مي كردند. از 
سوي ديگر با توجه به اينكه كشور ما در دو ماه گذشته 
تهديد به حمله هاي سللايبري شللد، اين حمات 
مشخص اسللت كه همانند حمله »نيترو زئوس« بر 

پايه معماري شبكه ايران برنامه ريزي شده است. با 
وجود اين صاحيت راه اندازي شبكه ملي اطاعات 
طبق فرامين رهبر معظم انقاب در اختيار شوراي 
عالي فضاي مجازي اسللت، در حالي كه افتتاح اين 
شبكه توسللط وزارت ارتباطات و فناوري اطاعات 

انجام شد. 
   اينترنت يا اينترانت؟!

روح الله مؤمن نسب، پژوهشگر ديگر فضاي مجازي 
نيز درباره آنچه كه تحت عنوان شبكه ملي اطاعات 
و از سوي وزارت ارتباطات و فناوري اطاعات افتتاح 
شد به »جوان« مي گويد: شبكه ملي اطاعات يك 
كار ملي و نيازمند به تقسيم كار ملي است و در اين 
حوزه وزارت ارتباطات مسئوليت مستقيم ندارد. بنا 
به تأكيد وي شبكه ملي اطاعات بايد بعد از تصويب 
شوراي عالي فضاي مجازي زير نظر مركز ملي فضاي 
مجازي و به صورت يك طرح ملي و با تقسيم كار ملي 
اجرايي شود، در حالي كه آنچه كه اكنون به عنوان 
شللبكه ملي اطاعات راه اندازي شده شبكه دولتي 
اطاعات است نه شبكه ملي اطاعات و در اين ميان 
بخش خصوصي و بخش فرهنگي كشور كاماً ناديده 
گرفته شده است.  وي با تأكيد بر اينكه شبكه ملي 
اطاعات اينترانت است، مي افزايد: آنچه كه هم اكنون 
به عنوان شبكه ملي اطاعات راه اندازي شده آنطور 
كه وزير ارتباطات توضيح داده اين شبكه تبادل نقاط 
ترافيك داده داخلي است كه در واقع همان اينترانت 

است. از سوي ديگر سيستم تبادل داده داخلي را از 
سال 91-90 داشته ايم و اين چيز جديدي نيست كه 

بخواهد افتتاح شبكه ملي اطاعات نام بگيرد. 
   اهداف پش�ت پرده اينتران�ت راه اندازي 

شده 
از نگاه مؤمن نسللب كليد زدن فاز نخسللت شبكه 
ملي اطاعات از سللوي وزارت ارتباطات و فناوري 
اطاعات يك مانور تبليغاتي است كه با چند هدف 
انجام شده اسللت. وي مي افزايد: يكي از اين اهداف 
فرار وزارت ارتباطات از تحقيللق و تفحص مجلس 
است. از سوي ديگر برنامه ششم توسعه هم اكنون 
در مجلس شوراي اسللامي در حال تصويب است 
و با مانور تبليغاتي روي اجرايي شللدن شبكه ملي 
اطاعات دولت مي تواند مانع از پر رنگ شللدن اين 
تكليف قانوني در برنامه ششم شود و حتي آن را از اين 
برنامه حذف كند. همچنين با اين اقدام مي خواهند 
مطالبه گري براي راه اندازي شللبكه ملي اطاعات 
را كه از سللوي شللخص رهبري و همچنين علما و 
مجتهدان هم به شللكل جدي پيگيري مي شود، با 
اين بهانه كه ما شبكه را راه اندازي كرده ايم، خنثي 
كنند. به باور مؤمن نسب همچنين دولت مي خواهد 
شبكه ملي اطاعات را از حالت حاكميتي به حالت 
دولتي و درون قوه اي تبديل كند. اين در حالي است 
كه تعريف شبكه ملي اطاعات اينترنت سالم،  سريع، 
 امن و ارزان اسللت اما آنچه تحت عنوان شبكه ملي 

اطاعات رونمايي شللد هيچ يك از اين ويژگي ها را 
ندارد. وي تأكيد مي كند:  شللركت ارتباطات سيار 
در حال حاضر در توزيع ترافيك انحصار دارد و با اين 
راهكار جديد توليد ترافيللك را هم در انحصار خود 
مي گيرد، به اين ترتيللب توليد كنندگان ترافيك و 
محتوا بايد در ازاي توليللد ترافيك به جاي دريافت 
پول،  پول پرداخت كنند. اين كارشناس معتقد است 
دولتي كردن شللبكه ملي اطاعات خاف اصل 44 
قانون اساسي اسللت و عاوه بر اين جلوي پيشرفت 
كشور را مي گيرد و امنيت را پايين مي آورد. وي نيز 
با اشاره به توضيحاتي كه نصرالله جهانگرد در مراسم 
رونمايي درباره جزئيات اين شللبكه ارائه مي دهد، 
معتقد است اين كار افشا كردن بخشي از اطاعات به 

صورت عمومي است. 
   شبكه اي با امنيت كمتر

مؤمن نسب درباره مشكل امنيتي شبكه ملي اطاعات 
راه اندازي شللده از سللوي وزارت ارتباطات اينگونه 
توضيح مي دهد: اگر براي راه اندازي اين شبكه تقسيم 
كار ملي صورت نگيرد و روند قانونللي آن كه بايد از 
مسير شوراي عالي فضاي مجازي و مركز ملي فضاي 
مجازي صورت بگيرد طي نشللود همه اطاعات و 
داده ها در يك جا جمع مي شود، بي آنكه دستگاه هاي 
امنيتي نظارت لازم را داشته باشند. همچنين چنانچه 
از زيرساخت هاي خارجي استفاده شللود و اجراي 
اين شبكه را به يك شللركت خارجي واگذار كنند، 
امنيت اطاعات از ايللن هم پايين تللر مي آيد.  اين 
كارشللناس فضاي مجازي تصريح مي كند:  شبكه 
ملي اطاعات بللدون محتوا هيچ ارزشللي ندارد اما 
بنا به تأكيد شخص وزير ارتباطات اين وزارتخانه در 
حوزه توليد محتوا تخصصي ندارد. در حالي كه شبكه 
ملي اطاعات يعني توليد ترافيك، بنابراين وزارت 
ارتباطات نمي تواند مالك شبكه ملي اطاعات باشد.  
وي به دستورات ده گانه رهبري به شوراي عالي فضاي 
مجازي در سال گذشته اشاره مي كند و مي افزايد: در 
بند 5 اين دستورات بر تسللريع در راه اندازي شبكه 
ملي اطاعات پس از تصويب طرح آن در شللوراي 
عالي و نظارت مسللتمر و مؤثر مركز ملي بر مراحل 
راه اندازي و بهره برداري از آن تأكيد شللده است اما 
هيچ نامي از وزارت ارتباطات نيامده است. پس اين 
وزارتخانه در اين بين هيچ مأموريت قانوني ندارد و 
اجراي شللبكه ملي اطاعات از سوي اين وزارتخانه 

خاف قانون است. 
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س�لام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

     كفش طلا يا حقوق كارگران، كدام اولويت دارد؟
جمعي از كاركن�ان كفش ملي- ته�ران: در حالي كلله كاركنان 
شركت كفش ملي چندين ماه است كه حقوق و مزاياي خود را دريافت 
نكرده ايم و در آسللتانه اخراج قرار گرفته ايم، چرا بايد اين شركت براي 
برندگان المپيك كفش طايي سفارش بدهد. آيا حقوق ما اولويت دارد 

يا كفش هاي 100 ميليوني طايي براي ورزشكاران؟

     نهادهاي نظارتي از فعاليت هاي نظارتي عقب نمانند
 محمدي- تهران: چرا نهادهاي نظارتي در كشللور هميشه از كشف 
تخلفات عقللب مي مانند، آيا نظارت و بازرسللي حللوادث نبايد جلوي 
تخلفات را قبل از وقوع شناسايي كند تا سالم سازي فعاليت و اقدامات 
تثبيت شود. به هر حال انتظار مردم از اين نهادهاي نظارتي بيشتر از اين 

اقدامات انجام شده است.

 پروتکل اختیاری کنوانسیون حقوق کودک 
دام جهانی شدن  برای تحریم های جدید

بعد از بسيج دانش آموزی، كانون خانواده و حجاب در تيررس پروتكل اختياری كنوانسيون حقوق كودك می رود

   محمدمهدي حاتمي، معاون اوقافي و امور مجلس سللازمان اوقاف 
گفت: از دولللت مي خواهيم حامي موقوفات باشللد نلله اينكه خود در 

موقوفات تصرف داشته باشد. 
    سرپرست بهزيسللتي اسللتان تهران، وضعيت معتادان، معلولان، 
كودكان تحت پوشش و زنان سرپرسللت خانوار را تشريح كرد و گفت: 
ظرف دو، سه ماه آينده مراكز ماده 16 همانند مراكز ماده 15 مواد مخدر 

راه اندازي مي شود. 
   قاسم حبيب زاده، جانشين سازمان بسيج دانش آموزي در خصوص 
الحاق ايران به كنوانسيون حقوق كودكان خاطر نشان كرد: جمهوري 
اسللامي ايران بر اسللاس مصالحي كه از قبل داشللته به كنوانسيون 
حقوق كودك ملحق شده اسللت و عمده بحث آن جلوگيري از فحشا 
و هرزه نگاري كودكان بوده اسللت، البته پروتكل هاي بعدي كه مطرح 
مي شود و عمدتاً و از جمله همين پروتكل مذكور كاماً اختياري است، 
به نحوي است كه دشمنان ما با استفاده از اين پروتكل ها مي توانند نظام 
ما را نسللبت به پيگيري اهدافش خصوصاً در حوزه جنگ نرم محروم 
كنند، ضمن اينكه ما در محيط بسلليار متاطللم و بحراني قرار داريم 
كه مي طلبد با تمام ظرفيت براي مقابله با تهديدات آينده دشللمنان 

آماده باشيم. 
    سعيد اوحدي، رئيس سازمان حج و زيارت گفت: استان ايام فاقد 
دفتر كنسولگري عراق است لذا تدابير لازم براي استقرار كنسولگري 
در ايام انديشيده شده است.  وي افزود: كميته اي تحت عنوان كميته 
كنسولگري در سللازمان حج و زيارت تشكيل شللده و پيگير موضوع 
كنسولگري عراق در استان ايام است تا براي زائران عاقه مند به سفر 
به عتبات عاليات در اين استان ويزا صادر شود و در اين خصوص تاكنون 
بسياري از هموطنانمان در سامانه سماح براي تردد به كشور عراق در 
اربعين حسيني نام نويسي كرده اند كه پيش بيني مي شود اين جمعيت 

به 2 ميليون نفر برسد. 
   محمد حسللين قرباني، نايب رئيس كميسلليون بهداشت و درمان 
مجلس افزود: بايد منابع درمان و طرح تحول سامت در اختيار وزارت 
بهداشت باشللد زيرا عمده منابع سللامت آن در بيمه سامت هزينه 
مي شود، اين درحالي است كه در اين زمينه يك سري اختاف نظرهايي 
بين وزارت بهداشللت و وزارت كار وجود دارد كلله جمع بندي اعضاي 
كميسيون بهداشت و درمان مجلس آن است كه يك مديريت واحدي 
براي خريدار خدمت و ارائه كننده آن وجود داشته باشد كه اين مديريت 

واحد الزاماً بايد از سوي وزارت بهداشت صورت گيرد. 
    گزارش كميسلليون آموزش و تحقيقات مجلس شوراي اسامي 
درباره طرح اسللتيضاح فاني، وزير آموزش و پرورش براي طي مراحل 

قانوني با 67 امضا تقديم هيئت رئيسه پارلمان شده است. 
    ليدا نيك روش، مديركل دفتر نظارت بر نشر و توزيع مواد آموزشي با 
تأكيد بر اينكه مسئولان توزيع كتاب هاي درسي موظف هستند قيمت  
كتاب هاي درسي را در معرض ديد دانش آموزان و والدين قرار دهند، 

گفت: نبايد هيچ وجهي غير از قيمت پشت جلد كتب دريافت شود. 
    نخستين جشللنواره توليدات خانگي ويژه )زيورآلات و عروسك( 
ويژه مناطق بيست و دوگانه تهران به منظور حمايت از مشاغل خانگي 
و عرضه محصولات زنان سرپرست خانوار توسط شهرداري منطقه 11 

در زيرگذر تئاترشهر آغاز به كار كرد. 
   پرويز فتاح، رئيس كميته امداد امام خميني)ره(، با اشاره به انعقاد 
تفاهمنامه همكاري كميته امداد و سللپاه پاسللداران بللراي تأمين و 
ساخت 20هزار واحد مسكوني در مناطق محروم وكم برخوردار گفت: 
احداث اين تعداد واحد مسكوني در قالب طرح ويژه بهسازي و نوسازي 
مسكن روستايي و همچنين تشويق مهاجرين به بازگشت به روستاها 
يا سرمايه گذاري براي مشاركت روستاييان در توسعه اين مناطق انجام 

مي شود. 

 هر ۲ ساعت یك ایراني 
از نرسیدن عضو پیوندی جان مي دهد

رئيس اداره شبكه فراهم آوري اعضاي پيوندي وزارت بهداشت از 
مرگ يك ايراني به دليل نبود عضوپيوندي در هر دو ساعت خبر داد.
 كتايون نجفي زاده در نشست نقد و بررسللي قانون پيوند عضو به اتباع 
خارجي در ايران گفت: توريسم درماني در دنيا امري پسنديده بوده ولي 
توريسم پيوند مذموم است، به طوري كه حتي در عهدنامه استانبول كه 
كشور ايران نيز آن را امضا كرده است قرار شده كه جلوي توريسم درماني 
پيوند گرفته شود.  وي با اشللاره به اينكه توريسم درماني پيوند احتمال 
فسللاد در آن وجود دارد و امري ناپسللند اسللت، گفت: ايللران يكي از 
پاك ترين كشللورهاي دنيا از نظر انجام عمل پيوند است و دولت قدم به 
قدم تصميمات درستي در زمينه پيوند گرفته است.  رئيس اداره شبكه 
فراهم آوري اعضاي پيوندي وزارت بهداشت با بيان اينكه در صورت توجه 
نكردن به قانون هاي پيوند احتمال بروز دلالي ها و فسللاد در اين زمينه 
وجود دارد، افزود: اگر امكان پيوند عضو اتباع ديگر كشورها به ايراني ها 
وجود داشللت ممكن بود گاهي اتفاقات نامناسبي توسللط انجام عمل 
دلالان بروز كند.  وي افزود: مرگ مغزي بيشللتر در افراد كم درآمد رخ 
مي  دهد چراكه به طور مثال فردي كه پورشه سوار مي شود احتمال مرگ 
مغزي اش كمتر از كسي است كه موتورسيكلت سوار مي  شود و اگر اين 
مجوز وجود داشت از اتباع افغانستاني عضو گرفته شود شايد سودجويي 
به وجود مي آمد يا شللبهه براي ايجاد آن وجود داشت. لذا قانون مربوط 
به پيوند بيشتر از آنكه به نفع ما باشد به نفع اتباع ديگر كشورها همچون 
افغانستان است.   نجفي زاده با بيان اينكه هر دو تا سه ساعت يك ايراني 
به دليل نرسيدن عضو به آنها فوت مي كند، گفت: در كشوري همچون 
امريكا روزانه 22 نفر به دليل اين مسئله جان خود را از دست مي دهند، 
لذا بسللياري از بيماران در ليسللت انتظار قرار دارند ولي با اين وجود به 

مرحله پيوند نمي رسند. 

رئيس كميسيون فرهنگي مجلس مطرح كرد 

 ضرورت شناساندن اسطوره های ایرانی
  براي تغییر ذائقه فرهنگي کودکان و نوجوانان 
اس�لامي  ش�وراي  مجل�س  فرهنگ�ي  كميس�يون  رئي�س 
تأكي�د ك�رد: ام�روز اولوي�ت اصلي م�ا تغيي�ر ذائق�ه فرهنگي 
در ك�ودكان و نوجوان�ان اس�ت، آنه�ا ابت�دا باي�د دلبس�ته 
اس�طوره هاي مان ش�وند ت�ا اس�طوره ها توس�عه پي�دا كنن�د. 
نصرالله پژمان فر، در نمايشللگاه ارائه كالاهللاي فرهنگي گفت:فعاليت 
در زمينه كالاهاي فرهنگي مهم ترين اقدام است كه مي تواند منجر به 

اتفاقات فرهنگي شود.  
وي افزود: از آنجا كه امروزه بدون ابزار نمي توانيم به اهدافمان برسيم و 
كشورها در دنيا براي اهداف فرهنگي خود ابزارهاي لازم را در حوزه هاي 
مختلف مهيا كرده اند تا به نتايج مطلوب برسد، ما بايد مجموعه بستري 
اعم از فيلم، كارتون، عكس، عروسك و نمادها و اسطوره هايي كه براي 
ما جذاب است و در قصه ها، ادبيات، باورهاي ديني تاريخ  وجود دارد و 
مي تواند كودكان و جوانان ما را اشباع كند و پاسخگوي نياز آنها باشد، به 
فرزندانمان معرفي كنيم.  وي افزود: ما بايد بتوانيم اين شخصيت ها را در 
قالب ابزارهايي كه بچه ها به آنها عاقه دارند آشنا كنيم تا به آنها دلبسته 
شوند.  پژمانفر تصريح كرد:وقتي شخصيتي طول عمر بيشتري داشته 
باشد، آن زمان مي توان توقع داشللت كه كودكان مان آنها را بشناسند. 
غربي ها به دليل نداشللتن فرهنگي غني همانند ما نمي توانند اينگونه 
شخصيت ها را داشته باشند و از كاراكترهاي تخيلي براي اينگونه كالاها 

استفاده مي كنند. 

 برخورد قاطعانه با متخلفان
 در خصوص فیش هاي نجومي صورت گیرد

فرماندهان بس�يج دانش آموزي سراسر كش�ور با صدور بيانيه اي 
خواس�تار برخ�ورد ب�ا متخلف�ان فيش ه�اي نجوم�ي ش�دند. 
در بيانيه فرماندهان بسيج دانش آموزي سراسر كشور در خصوص فيش هاي 
نجومي آمده است:  اين فيش هاي نجومي به رغم نشان دادن برخي ايرادات 
و اشكالات موجود در قوانين، چهره واقعي معدودي از مسئولان نيز كه به 
ظاهر ذخيره نظام بودند را آشكار كرد و نشان داد كه به رغم اعتماد مردم، 
برخي از اين افراد نه تنها امانتدار جمهوري اسامي نيستند، بلكه خائن به 
اعتماد و سرمايه ملت هستند.   مسئولان نظام مقدس جمهوري اسامي 
ايران بايد در نظر داشته باشللند كه كساني كه براي در دست گرفتن 
سكان اين نظام انتخاب مي كنند افرادي پاكدست باشند؛ افرادي كه 
حاضرند در راه مردم خويش از جان خللود بگذرند، بايد دقت كنند و 
بدانند كه ذخاير اين نظام افرادي همچون شللهيد بابا رجب هستند 
نه كسللاني كه به ملت خود خيانللت مي كنند.   اين بيانيلله مي افزايد: 
ضمن تشللكر از فعاليت هاي قواي سلله گانه مجريه، قضائيه و مقننه بابت 
اقدامات انجام گرفتلله تا كنون، ما جمعي از فرماندهان واحدهاي بسلليج 
دانش آموزي سراسر كشور، برداشت هاي ظالمانه از بيت المال را به شدت 

محكوم مي كنيم.

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
  گزارش يك

كارشناسان از ناديده گرفته شدن بخش خصوصی و بخش فرهنگی در شبكه تازه تأسيس اطلاعات می گويند

شبکه ملی اطلاعات فعلًا فقط یک شبکه دولتی است

فقط ۲ یوزپلنگ ماده در ایران داریم

دو  تنه�ا  ايران�ي  ي�وز  انجم�ن  مديرعام�ل  گفت�ه  ب�ه 
يوزپلن�گ م�اده در پايش ه�اي اخي�ر ثب�ت ش�ده ك�ه ه�ر 
دو در مج�اورت پرتلفات تري�ن جاده كش�ور زندگ�ي مي كنند. 
مرتضي اسللامي دهكردي در نشسللت خبري دهمين گراميداشت 
روز يوزپلنللگ ايراني گفت: برخاف چيزي كه تصور مي شللود اوضاع 
يوزپلنگ ايراني خيلي نگران كننده شده است.  وي با اشاره به كاهش 
نسللبي جمعيت ماده ها توضيح داد: در سللال 92 مجموعاً از 20 يوز 
تصويربرداري كرديم كه هفت يوز مللاده يعني 35 درصد جمعيت در 
ميان آنها بود.  اسللامي افزود: در فاز دوم يعني طي سللال 93 و 94 از 
23 يوز تصويربرداري شللد كه در آن ميان تنها چهار يوز ماده داشتيم 
اما با تلف شللدن دو يوز ماده الان در كل كشور فقط دو يوزپلنگ ماده 
شناسايي شده و يوزپلنگ يك قدم تا انقراض فاصله دارد.  به گفته وي، 
از سال 93 تا الان تنها در زيستگاه هاي شمالي از يوز ماده تصويربرداري 
شده و در زيسللتگاه هاي جنوبي در اسللتان يزد كه در فاز اول حداقل 
دو ماده ثبت شللده بود، هيچ تصوير يا گزارش تأييد شده اي از حضور 
يوزهاي ماده يللا زادآوري يوزها نداشللته ايم.  مديرعامللل انجمن يوز 
ايراني با اشاره به تلف شللدن هفت يوز ايراني در جاده سمنان- مشهد 
تصريح كرد: از اين تعداد پنج يوزپلنگ ماده بوده اند و اگر اتفاقي نيفتد 
يوز ايراني طي سللال هاي پيش رو و تا پايان دهه 90 شمسي منقرض 
خواهد شد.  اسللامي با اعام اينكه دو يوز ماده باقي مانده در توران و 
مياندشت ثبت شده اند تصريح كرد: به سادگي ممكن است تنها يوزهاي 
ماده ما زمستان امسال از بين بروند و به همين دليل ايمن سازي نقاط 

حادثه خيز بايد در اولويت فوري قرار بگيرد. 

عضو كميسيون اجتماعي مجلس:

دولت حاضر به پذیرش پرداخت هزینه هاي 
اجتماعي معلولان نیست 

در ح�ال حاض�ر مهم تري�ن مش�كل اي�ن اف�راد معل�ول 
پذي�رش  ب�ه  دول�ت حاض�ر  متأس�فانه  و  ب�وده  اش�تغال 
نيس�ت.  معل�ولان  اجتماع�ي  هزينه ه�اي  پرداخ�ت 
عضو كميسلليون اجتماعي مجلس با بيان اينكه لايحه رسلليدگي به 
حقوق افراد داراي معلوليت پس از لغو بررسي طبق اصل 85، به صورت 
عادي در كميسلليون اجتماعي رسيدگي مي شللود، گفت: مشكات 
معلولان بسيار گسترده و جدي اسللت،  عليرضا محجوب در مجلس 
شوراي اسامي با اشللاره به اينكه هزينه هاي اشللتغال معلولان بايد 
از جيب ماليات دهندگان و تمام افراد سللالم تأمين شللود، افزود: اين 
موضوع تاكنون مورد توجه قرار نگرفته، به نظر مي رسد عده اي انتظار 
دارند معلولان دست نياز به سوي مردم دراز كرده و براي تأمين نيازهاي 
روزانه خود اقدام به تكدي گري كننللد يا اينكه برخي تكدي گري را با 

معلوليت تعريف مي كنند.
  نماينده مردم تهران، ري، شللميرانات، اسامشهر و پرديس با تأكيد 
بر پرداخت ماليات با هدف ايجاد اشللتغال براي افراد داراي معلوليت 
تصريح كرد: البته به هيچ فللردي تحت هيچ عنواني نبايد پول رايگان 
پرداخت كرد و همه معلولان بايد در راستاي كار و فعاليت خود مورد 
حمايت قرار گيرند، هرچند كه يك دسته معلول نباتي وجود دارند كه 

بايد توسط مسئولان حمايت مالي شوند.
  اين نماينده مردم در مجلللس دهم با انتقاد از اينكه جاي اشللتغال 
معلولان در لايحه حمايت از حقوق افراد داراي معلوليت خالي است، 
گفت: اگر مسئولان در دستگاه هاي ذي ربط از جمله تأمين اجتماعي و 
نهادهاي ديگر بيمه گر بتوانند براي اكثريت معلولان شغل ايجاد كنند 

مي توان تا حدودي به رفع مشكات معلولان اميدوار بود. 
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